

OFFICE OF
Graduate Studies

BUREAU DES
études supérieures



NEWSLETTER ♦ BULLETIN DE NOUVELLES

La version française suit

Hello!

Welcome to the first week of the Fall term! Consider this newsletter your shortcut to the essentials, no fluff, just what you need to survive and thrive this term.

Quick Hits This Week:

- **Funding & Scholarships:** Applications for the Canada Graduate Research Scholarship - Master's (CGRS M) program are now open!
- **Professional Development:** Don't miss our Q&A session on the NSERC grant and Professional Communications Microcredential course!
- **New student?** Don't forget to attend your Orientation sessions!

Funding

- Canadian Blood Services' 2026 Graduate Fellowship Program (GFP)

The GFP provides competitive stipends and research funds (up to \$80,000 over two years) to graduate trainees in Canadian transfusion, stem cell, and cellular therapy sciences. The award advances blood system innovation and expands expert capacity.

For full details and eligibility, visit [Our Research Funding Opportunities | Blood.ca](#).

- Canada Graduate Research Scholarship – Master's (CGRS M) applications are now open.

Fund your graduate research! Administered by CIHR, NSERC, and SSHRC, these prestigious awards provide top master's students with the funding needed to support their research.

- Value: \$27,000 for 12 months
- Deadline: December 1st before 8:00 PM (ET)

Applications must be submitted directly via the [research portal](#)

Click [here](#) to follow the Tutorial Videos!

Professional Development

- [Microcredential Professional Communication course](#)

Time is running out to register! As a reminder, the Centre for Teaching and Continuing Learning is offering our online [Professional Communication](#) course at no cost from September 21 to November 13, 2026.

Don't miss out on boosting your portfolio! Fill out the [Registration Form](#) today to secure your spot.

- [Q&A with NSERC](#)

Need grant application support? Join NSERC representatives on September 24 at 1:00 PM (via Zoom) for a practical breakdown of the CGRS-D and Postdoctoral Research Awards..

Register [here](#) to secure your spot

Resources

- [Fall 2026 Virtual Graduate Orientation](#)

The Faculty of Graduate Studies is offering a virtual Orientation session for incoming Master's and PhD students on Wednesday, September 9th, 2026 from 10:30 AM to 12:00 PM.

Please [Register here](#) in advance.

- [International Orientation Tuesday, September 8, 2026](#)

New International students check in starting at 9 am for the 10 am information session in the Alumni Hall in the Fraser Building.

New and returning students (International and Domestic) can attend the community service fair from 12 pm to 4 pm in the Parker Atrium.

Cultural Showcase at 2 pm. All students, staff and faculty are welcome!

Important Dates

- **September 7th, 2026** - University is Closed
 - **September 9th, 2026** - Faculty of Graduate Studies Orientation
 - **September 18th, 2026** - Last day to submit your application for the Fall Convocation
-

Bonjour!

Bienvenue à la première semaine du semestre d'automne! Considérez ce bulletin de nouvelles comme votre raccourci vers l'essentiel : sans fioritures, juste ce dont vous avez besoin pour réussir ce semestre.

En bref cette semaine :

- **Financement et bourses** : Les candidatures pour le programme de Bourses de recherche d'études supérieures du Canada - Maîtrise (BESC M) sont ouvertes!
 - **Développement professionnel** : Ne manquez pas notre séance de questions-réponses sur la subvention du CRSNG et le cours de microcertification en communication professionnelle!
 - **Nouveau ou nouvelle élève?** N'oubliez pas d'assister à vos séances d'orientation!
-

Financement

- Les candidatures pour le programme de Bourses de recherche d'études supérieures du Canada – Maîtrise (BESC M) sont ouvertes!

Financez votre recherche au niveau de la maîtrise! Attribuées par les IRSC, le CRSNG et le CRSH, ces bourses prestigieuses offrent aux étudiants et étudiantes le soutien financier nécessaire à la réalisation de leurs recherches.

- **Valeur** : 27 000 \$ pour 12 mois
- **Date limite** : 1er décembre avant 20 h (HE)

Les demandes doivent être soumises directement dans le [Portail de recherche](#).

[Cliquez ici](#) pour visionner les tutoriels vidéo!

Développement professionnel

- [Microcertification en communication professionnelle](#)

Le temps de s'inscrire tire à sa fin! Pour rappel, le Centre d'enseignement et de formation continue offre gratuitement son cours de Communication Professionnelle du 21 septembre au 13 novembre 2026.

Ne manquez pas cette occasion d'enrichir votre portfolio ! Remplissez le [formulaire d'inscription](#) dès aujourd'hui pour réserver votre place.

- [Foire aux questions avec le CRSNG](#)

Besoin de soutien pour votre demande de subvention? Joignez-vous aux représentants du CRSNG le 24 septembre à 13 h (par Zoom) pour l'information pratique sur les Bourses d'études supérieures du Canada au niveau du doctorat (BESC D) et les bourses postdoctorales, suivie d'une séance de questions-réponses en direct.

[Inscrivez-vous ici](#) pour réserver votre place.

Resources

- [Orientation virtuelle pour les nouveaux étudiants](#)

La Faculté des études supérieures propose une séance d'orientation virtuelle pour les nouveaux étudiants de maîtrise et de doctorat le mercredi 9 septembre 2026, de 10 h 30 à 12 h 00.

Veillez vous [inscrire ici](#) à l'avance.

- [Journée d'orientation internationale, le 8 septembre 2026](#)

Les nouveaux étudiants internationaux sont invités à s'enregistrer à partir de 9 h pour la session d'information à 10 h, dans la salle des anciens de l'édifice Fraser.

Les nouveaux étudiants et ceux qui reprennent leurs études (internationaux et nationaux) peuvent participer à la foire des services communautaires de 12 h à 16 h dans l'Atrium Parker.

Spectacle culturel à 14 h. Tous les étudiants, membres du personnel et enseignants sont les bienvenus dans l'Atrium Parker!

Date importante

- **7 septembre 2026** – Université fermée
 - **9 septembre 2026** – Orientation de la Faculté des études supérieures
 - **18 septembre 2026** – Date limite de dépôt des demandes pour la collation des grades d'automne
-



Office of Graduate Studies
Bureau des études supérieures
Tel/Tél.: 705-675-1151, 3204
Email: graduatestudies@laurentian.ca
Courriel: etudessuperieures@laurentienne.ca